
 

K točki 22 

Gradivo za sejo Občinskega sveta Občine Črnomelj v aprilu 2024 

Zadeva: ODGOVORI NA VPRAŠANJA IN  POBUDE ČLANOV SVETA  

 
Mojca Čemas Stjepanovič: 
1. Prosim za terminski plan obnove pokopališča v Vojni vasi. 
 
ODGOVOR: 
V letošnjem letu načrtujemo odkup zemljišča v velikosti 2.600 m2. Z lastnikom potekajo 
dogovori glede odkupa. Prav tako v 2024 načrtujemo obnovo servisne poti na pokopališče. 
Ostale širitve in ureditve pokopališča se bodo fazno izvajale v naslednjih letih. 
 
Odgovor pripravili: Tanja Ramuta in Kristina Zajc, OU. 
 
2. Kdaj se bo začel postopek sprememb OPN za romski del v Kanižarici? 
 
ODGOVOR: 
Postopek sprememb in dopolnitev OPN je postopek v katerem se bodo obravnavale vse 
pobude občanov. Izločitev romskega naselja iz OPPN Tris je ena izmed pobud v SD OPN. 
Postopek SD OPN se predvideva začeti v letošnjem letu. 
 
Odgovor pripravila: Brigita Starešinič, OU. 
 
Božo Rozman: 
1. V gradivu je odgovor glede porabe romskih sredstev. Želim natančno obrazložitev vseh 
alinej. 
 
ODGOVOR: 
V nadaljevanju podajmo obrazložitev posameznih alinej. Zaradi varstva osebnih podatkov, pri 
nekateri alinejah ne moremo podajati konkretnih odgovorov. 

 
V letu 2023 je Občina za namen izboljšanja življenjskih razmer sofinancirala: 
1. Zaposlitev strokovnega delavca za reševanje romske tematike na CSD Dolenjske in Bele 

krajine, Enota Črnomelj v višini 31.039,01 EUR - za izvajanje nalog, programov na 
področju romske tematike na območju občine Črnomelj, in sicer v zvezi z urejanjem 
socialnih transferjev, racionalno porabo socialnih transferjev, namensko porabo le teh in 
posledično izplačevanje v funkcionalni obliki, obravnavo njihovih medsebojnih odnosov 
tako v družini kot v romskem in širšem okolju, vključevanje v urejanje bivanjskih razmer, 
vključevanje v vse hujše medsebojne spore in spore s širšim okoljem, pripravo staršev na 
izobraževanje otrok, vključitev otrok v šolo ter redno spremljanje obiskovanja šole ter 



delo s posameznimi romskimi družinami na terenu ter sodelovanje z ostalimi 
institucijami, in sicer v višini 87,5% stroškov zaposlitve. 

2. Sredstva občinske denarne socialne pomoči v višini 10.362,24 EUR – občina dodeljuje 
sredstva denarne socialne pomoči na podlagi Pravilnika o dodeljevanju občinske denarne 
socialne pomoči v občini Črnomelj  (Ur. l. RS, št. 4/2012 ). Do denarne pomoči so 
upravičeni posamezniki ali družine, ki imajo prijavljeno stalno bivališče v Občini Črnomelj 
in ki v Občini Črnomelj tudi bivajo. Denarna pomoč je namenjena plačilu nujnih stroškov 
in izdatkov za življenje in za premostitev trenutne materialne ogroženosti. Višina denarne 
pomoči znaša največ: za posameznika 200 EUR in za družino 500 EUR. Denarna pomoč 
se nakazuje neposredno vlagatelju v obliki denarja ali v funkcionalni obliki ali neposredno 
izvajalcem storitve. Denarno pomoč lahko prejmejo upravičenci enkrat v koledarskem 
letu.  V letu 2023 je bilo 41 prejemnikov denarne socialne pomoči, od tega je bilo 35 
prejemnikov Romov (85,4%). 

3. Delovanje »Večnamenskega romskega centra Črnomelj« (VNRC Črnomelj), v višini 
6.000,00 EUR – v VNRC Črnomelj se izvajajo vzgojno-izobraževalne aktivnosti. VNRC 
deluje od leta 2022 v prostorih Župnije Črnomelj. VNRC Črnomelj je v letu 2023 izvajal 
aktivnosti v okviru projekta »Večnamenski centri kot inovativna učna okolja«, ki se je s 31. 
8. 2023 zaključil. Delo so nadaljevali v okviru projekt »Skupaj za znanje: Izvajanje 
aktivnosti v večnamenskih romskih centrih«, ki se je pričel s 1. 9. 2023. V letu 2023 se je v 
aktivnosti centra vključevalo 18 predšolskih in 20 šolskih otrok. V VNRC Črnomelj se 
izvajajo aktivnosti za naslednje ciljne skupine: predšolske otroke, šolske otroke in starše. 
Delo s ciljnimi skupinami je obsegalo:  

a) poglobljeno in individualizirano vzgojno-izobraževalno delo z romskimi učenci iz 
romskih naselij v občini Črnomelj, v rednem sodelovanju z zaposlenimi na OŠ 
Mirana Jarca Črnomelj, občasno pa tudi z OŠ Loka Črnomelj (vodstvo, strokovni 
delavci in romske pomočnice); 

b) izvajanje vzgojno-izobraževalnih programov, ki so izhajali iz potreb in interesov 
otrok, z namenom spodbujanja njihove motiviranosti, vedoželjnosti in želje po 
učenju; 

c) aktivno vključevanje in sodelovanje s starši teh otrok, osredotočenost na delo s 
posameznimi družinami itd. 

Občina je sofinancirala delovanje VNRCja v Črnomlju. 
4. Denarna pomoč ob rojstvu otroka v skupni višini 1.100 EUR – 11 romskim staršem je bila 

dodeljena navedena pomoč. 
5. Javna dela CSD Dolenjska in Bela krajina, enota Črnomelj za program »Pomoč Romom pri 

socializaciji« v višini 7.047,47 EUR – občina je pristopila k sofinanciranju javnih del 
»Pomoč Romom pri socializaciji«. Gre za program, ki je namenjen Romom, s ciljem 
izboljšanja socialnega vključevanja v širšo družbo, pomoč Romom pri sodelovanju z 
ostalimi institucijami ter pri približevanju trga dela V programu so bile zaposlene štiri 
udeleženke, od tega 3 Romkinje. Udeleženke so sodelovale s 25 družinami oz. približno 
120 osebami. Program je izvajal Center za socialno delo Dolenjska in Bela krajina, Enota 
Črnomelj. 

6. Javna dela JP Komunala Črnomelj za program »Urejanje in vzdrževanje javnih površin ter 
občinskih cest« v višini 14.735,9 EUR – v letu 2023 je JP Komunala Črnomelj d.o.o. 
izvajala javna dela »Urejanje in vzdrževanje javnih površin ter občinskih cest«. Program se 
je izvajal od 1. 3. 2023 do 31. 12. 2023. Vključenih je bilo 6 udeležencev, od tega 4 Romi. 
V sklopu izvajanja programa so udeleženci izvajali dela na področju urejanja večjih 
krajevnih središči, urejanja spominskih obeležij, urejanja bregov reke Lahinje in Dobličice, 
vzdrževanje parkovne opreme in sprehajalnih poti. Dva Roma iz tega programa, sta se 1. 
1. 2024 redno zaposlila. 

7. Pomoč ob požaru v višini 2.181,25 EUR – romska družina, ki jo je prizadel požar je prejela 
pomoč v funkcionalni obliki. 



 
 
8. Nabava in postavitev prikazovalnika hitrosti v romskem naselju na vstopu v Kanižarico v 

višini 4.749,46 EUR – zaradi izboljšanja prometne varnosti je bil na državni cesti 
nameščen prikazovalnik hitrosti. V strošku je zajeta nabava prikazovalnika in njegova 
postavitev. 

9. Pokrivanje stroškov delovanja občinskega svetnika - pripadnika romske skupnosti v višini 
1.298,92 EUR – izplačane sejnine za 7 sej občinskega sveta in 1 sejo delovnega telesa.  

10. Sofinanciranje prevoza vode v višini 136,64 EUR – dvakrat se je na zahtevo družine, 
sofinanciral prevoz pitne vode, in sicer romski družini, ki nima urejenega dostopa do pitne 
vode. 

11. Ureditev EKO otokov na Lokvah in v Kanižarici 8.329 EUR – sanacije kant in kontejnerjev 
po požigih in vandalizmu v romskih naseljih. 

 
Odgovor pripravila: Tamara Potočar, OU. 
 
2. Dajem pobudo za pokrito avtobusno postajališče na križišču v TRIS Kanižarica. 
 
ODGOVOR: 
Pristopili bomo k urejanju dokumentacije in realizacije v skladu s finančnimi zmožnostmi 
občine. 
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
Bernarda Kump:  
1. V medijih sem opazila meritev indeksa kakovosti zraka v Črnomlju, ki je bila najslabše 
izmerjena v Črnomlju izmed vseh meritev v Sloveniji.  To se je ponovilo tudi včeraj. Iskreno 
povem, da tej meritvi ne verjamem, če pa je meritev prava, je stanje zaskrbljujoče. Kje je 
merilno mesto, kaj se meri, kdo to zapiše, kaj se je zgodilo med 11. in 13. uro?  
 
ODGOVOR:  
Merilno mesto je na zelenici med Zdravstvenim domom Črnomelj in vrtcem Čardak, to je na 
zemljišču s parcelno št. 966/3 k.o. Črnomelj. Meri se prisotnost delcev PM10 in PM2,5. 
Dnevne koncentracije meri in beleži avtomatska mini postaja. Rezultati meritev Agencija RS 
za okolje (ARSO) dnevno objavlja na spletnih straneh:  
https://www.arso.gov.si/zrak/kakovost%20zraka/podatki/dnevne_koncentracije.html  
Podatki, beleženi z avtomatsko postajo, so preverjeni tudi z referenčnimi meritvami. 
Prilagamo tudi grafične prikaze, v katerih so razvidna obdobja s preseženimi mejnimi 
dnevnimi vrednostmi v januarju in februarju 2024. Razvidna je tudi primerjava z meritvami v 
Ljubljani in v Celju. Po informacijah strokovnih služb ARSO so merodajni podatki iz 
referenčnega merilnika. Podatki iz avtomatskega služijo za takojšnjo informacijo o stanju 
kakovosti zraka in se ne uporabljajo za ugotavljanje skladnosti z mejnimi vrednostmi. 
Avtomatski merilnik v Črnomlju v povprečju kaže 20 % višje vrednosti od reference. Kar 
pomeni, da so bile vrednosti, ki so jih sproti spremljali, višje od realnega stanja. Avtomatski 
merilnik bodo poskusili skalibrirati, da bi bilo to odstopanje manjše. Podajamo še komentar 
ARSO v zvezi z izmerjenimi rezultati (citirano): »Kljub temu, da so bile izmerjene vrednosti v 
Črnomlju skoraj ves čas najvišje med vsemi merilnimi mesti pa ni bil v zadnjem mesecu (januar) 
zrak onesnažen samo v Črnomlju, ampak so bile doline in kotline celinske Slovenije v primežu 
temperaturnega obrata in v hladnem zraku, ki je vztrajal cel dan pri tleh,  tako so se več dni 
nabirali izpusti. Zrak je bil prekomerno onesnažen z delci več dni. Tako dolge epizode z 
onesnaženim zrakom, že dolgo ne pomnimo. Meritve bodo potekale še najmanj do konca leta in 
ne bi že po prvem mesecu, delali zaključkov. ARSO bo izvedel meritve, naredil analizo virov 
ampak s tem se kakovost zraka ne bo izboljšala. 

https://www.arso.gov.si/zrak/kakovost%20zraka/podatki/dnevne_koncentracije.html


Še nekaj teorije o onesnaženem zraku: Vreme zelo vpliva na kakovost zraka. Zrak 
onesnažujejo izpusti, kako se bodo pa ti izpusti nato širili oziroma redčili v ozračju pa je odvisno 
od vremenskih razmer in geografskih pogojev. Ob isti količini izpustov v zrak imamo ob ugodnih 
vremenskih razmerah, kot so padavine ali pa veter dobro kakovost zraka ob neugodnih 
vremenskih razmerah recimo ob temperaturnem obratu, ki onemogoča razredčevanje izpustov 
po višini, pa slabo kakovost zraka. V zimskem obdobju se v slabo prevetrenih dolinah in 
kotlinah zaradi temperaturnega obrata, ki preprečuje redčenje onesnaženj, nabirajo večje 
količine onesnaževal, ki jih nato vdihavamo in s tem neugodno vplivamo na svoje zdravje. Na 
vremenske razmere seveda ne moremo vplivati, lahko pa vplivamo na izpuste. Kurjenje v 
zastarelih kurilnih napravah v gospodinjstvih so eden glavnih virov onesnaženja z delci v 
zimskem času. Posebej problematično je kurjenje z neustreznimi gorivi, kot so stari karton in 
papir, vlažni les, plastika, embalaža in drugi odpadki ter nepravilno kurjenje. Oboje vodi do 
slabega izgorevanja kar se pokaže neposredno kot gost dim iz dimnika. Valeč dim se zadržuje v 
plitvi plasti nastajajočega temperaturnega obrata in se sčasoma razprši po celem naselju. Žal je 
tako, da lahko takšno stanje v mestu ali na vasi povzroči že en sam neozaveščen kurjač. K 
boljšemu zraku lahko prispevamo z zamenjavo zastarelih kurilnih naprav, uporabo ustreznega 
goriva in pravilnim kurjenjem.«  
 
Odgovor pripravila: Greta Auguštin, OU. 
 
PRILOGA  
 

 



 
 

 
 
 
Vir: ARSO 
 
Maja Kocjan:  
1. Svetniška skupina SDS, glede na rast življenjskih stroškov, daje pobudo za dvig enkratne 
denarne pomoči ob rojstvu otroka v občini Črnomelj.  
 
ODGOVOR: 
Trenutno je veljaven Pravilnik o enkratni denarni pomoči ob rojstvu otroka v Občini Črnomelj 
 (Ur.l. RS št. 30/13), ki določa višino denarne  pomoči v višini 100 EUR. Glede na veljaven 
pravilnik, so tudi zagotovljena sredstva v proračunu 2024, in sicer v višini 13.000 EUR. 
Predlog občinske svetnice  bo preučen, in v kolikor bi sprejeli dvig pomoči, bo potrebno 
najprej zagotoviti sredstva v proračunu in nato spremeniti omenjeni pravilnik. 
 
Odgovor pripravila: Tamara Potočar, OU.  
 
2. Kaj bo s parkiriščem v Ajdovem zrnu, ali bo še naprej tako neurejeno? 
 
ODGOVOR: 
Parkirišče v Ajdovem zrnu se bo pričelo urejati še v letošnjem letu v okviru projekta za 
katerega smo pridobili v letu 2023 odobrena finančna sredstva s strani Ministrstva za 
gospodarstvo, turizem in šport. Pred kratkim je bilo pridobljeno gradbeno dovoljenje za 



ureditev celotnega Ajdovega zrna, kjer načrtujemo parkirišče za vozila, polnilno postajo za 
električna vozila, servisno polnilno postajo za kolesa, tržni prostor, urbano opremo. 
 
Odgovor pripravila: Marjeta Grahek, OU. 
 
Nataša Hudelja: 
1. Ali je že kaj več znanega kdaj se bo pričela sanacija mostu čez reko Kolpo v Vinici? 
 
ODGOVOR:  
Ministrstvu za infrastrukturo in Direkciji RS za infrastrukturo smo poslali dopis za pospešitev 
priprave in izvedbe obnove mostu čez Kolpo v Vinici in pri Žuničih (na R3-660/1342). 
Odgovor je v prilogi 1.  
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
2. Zakaj v NRP-jih ni projekta izgradnje kanalizacije v Sečjem selu, tudi ni projekta ureditve 
hodnika za pešce. 
 
ODGOVOR: 
Kanalizacija v naselju Sečje selo spada v kanalizacijski sistem Vinica, ki je večinoma že 
zgrajen in zaključen s čistilno napravo. Iz tega razloga je še manjkajoča kanalizacija na tem 
sistemu za naselji Ogulin in Sečje selo v NRP proračuna občine vnesena kot projekt 
»KANALIZACIJA VINICA – 2. DEL«. Za leto 2024 je predvideno 438.000 EUR za izgradnjo 
kanalizacije in vzporedne obnove lokalne ceste in drugih vodov v njej v naselju Ogulin ter 
izdelava projektne dokumentacije za kanalizacijo za naselje Sečje selo. V letu 2025 je 
predvideno še 421.080 EUR, je pa hitrost izvedbe odvisno od tega, ali bo mogoče kandidirati 
za nepovratna sredstva tudi za kanalizacijske sisteme pod 2.000 prebivalcev oz. PE. 
V občinskem proračunu za leto 2024 je zagotovljen znesek za Ureditev hodnika za pešce ob 
RT-919/1466 Žuniči – Vinica v Vinici in sicer samo za sofinancerski delež v višini 79.493 
EUR. Ker gre za projekt na državni oz. regionalni cesti, ga vodi Direkcija RS za infrastrukturo, 
ki mora zagotoviti večino sredstev v proračunu RS, ker se bo sočasno obnovil tudi zgornji 
ustroj ceste in cestna kanalizacija od križišča v Vinici do gostilne Pavlič. Prizadevali si bomo, 
da se ta investicija izvede letos. 
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
3. Predlagam pripravo poročila o ilegalnih migrantih na območju občine Črnomelj, saj na 
območju Vinice opažamo izredno povečanje teh prehodov. Vasi ob reki Kolpi so brez javne 
razsvetljave. Kakšni so načrti za varovanje? 
 
ODGOVOR: 
Odgovor načelnika Policijske postaje Črnomelj je razviden iz priloge 2. 
 
Romana Husič: 
1. Odlok o pokopališkem redu  se še ne izvaja v celoti, zato sprašujem, kdaj bo JP Komunala 
Črnomelj, kot upravljalec prevzela v upravljanje tudi ostala pokopališča in na kakšen način 
bodo urejena druga opravila, ki bodo ostala v domeni krajevnih skupnosti (npr. košnja, 
vzdrževanje)? 
 
ODGOVOR je direktor JP Komunale podal na občinski seji. 
 
 
 



Renata Butala: 
1. Vsak dan dobivam sporočila glede padajočih skal in kamenja na cesti Radenci – Sodevci. 
Že kar nekaj avtov je bilo poškodovanih, a ne upam si niti pomislit, da pride do nesreče, ko 
gre mimo gruča otrok. Kdaj lahko pričakujemo zavarovanje brežin?  
 
ODGOVOR: 
Za postavitev zaščitnih mrež ob navedeni lokalni cesti smo že pred leti pridobivali ponudbe 
izvajalcev, nazadnje v l. 2022. Na podlagi teh predračunov lahko stroške za 3.900 m2 
varovalnih mrež na Dečini ocenimo na okoli 75.000 EUR, za 3.400 m 2 varovalnih mrež nad 
Gorenjimi Radenci pa na okoli 60.000 EUR. Do sedaj v občinskem proračunu tako velikih 
sredstev za izvedbo oz. postavitev teh mrež še nismo uspeli zagotoviti. V kolikor bomo 
zaradi migracij spet pridobili več sredstev iz proračuna RS (v letu 2023 je bilo teh za našo 
občino okoli 200.000 EUR manj kot v letu 2022), bi bilo možno izvesti vsaj eno zaščito od 
navedenih. Seveda pa tudi postavitev varovalnih mrež na brežinah vkopov lokalne ceste ne 
bo preprečila, da ne bi kamenje iz višje ležečih zemljišč (gre predvsem za strme gozdne 
površine v lasti več oseb – agrarne skupnosti) priletelo na in tudi čez cesto. 
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
2. Kanalizacija Radenci -  kdaj lahko pričakujemo, da se vsaj Gor. Radenci priključijo na 
kanalizacijo? 
 
ODGOVOR: 
V zvezi s pobudo po priključitvi Gorenjih Radencev na kanalizacijo je potrebo omeniti, da je bil 
ta namen Občine Črnomelj že v preteklosti ob izgradnji fekalne kanalizacije v Srednjih 
Radencih. Problem je bil v nekaterih služnostih (z gotovostjo je to vsaj na parc. št. 1117/1 
k.o. Radenci) za priklop na obstoječo kanalizacijo. Menimo, da bi bila potrebna tudi aktivna 
vključitev Krajevna skupnost v problematiko, ki bi z lastniki zemljišč poskušala skleniti 
dogovor, kar bi bila osnova za izvedbo prevezave tudi Gorenjih Radencev na že zgrajeno 
obstoječo kanalizacijo v Srednjih Radencih v prihodnje.   
 
Odgovor pripravil: Srečko Janjoš, OU.  
 
Vesna Fabjan:  
1. Se pridružujem pobudi Bernarde Kump. Sama sem že izpostavila na seji OS, da naša 
občina ne spremlja čistoče zraka, tudi na ARSO sem takrat klicala in dala pobudo, da se 
preveri zakaj ne. Zanima me, kdaj je prišlo do preobrata, da ARSO to spremlja? Malo več je 
potrebno vedeti o slabi kakovosti zraka, saj če je to res,  je to lahko velik problem zimskega 
stanja zraka v Črnomlju.  
 
ODGOVOR: 
Povzemamo obrazložitev podano s strani služb ARSO:    
 
»…Agencija za okolje upravlja z Državno merilno mrežo za spremljanje kakovosti zunanjega 
zraka že več kot 30 let in trenutno je v tej mreži več kot 20 stalnih merilnim mest po Sloveniji. 
Vse meritve se izvajajo v skladu z veljavno zakonodajo. Večina merilnih mest je trenutno 
postavljena v večjih mestih (Mestne občine), kjer je gostota prebivalstva največja. Pokritost 
merilnih mest, glede na zahteve zakonodaje  je zadostna oziroma že zdavnaj presežena. Na 
podlagi teh meritev se je izkazalo, da se v Sloveniji soočamo s prekomerno onesnaženostjo z 
delci  v hladnem obdobju leta in z ozonom v poletnem času. Ozon je regionalno in akutno 
onesnaževalo zato lokalno ukrepanje nima smisla in je ključno opozarjanje. Pri delcih pa je 
drugače, saj so v velikem deležu lokalnega izvora. Na osnovi izvedenih kemijskih analize teh 
delcev so rezultati pokazali, da več kot tretjina delcev PM10 pride iz individualnih kurišč na 



trda goriva in, ko se ravni delcev povečujejo, se eksponentno povečuje delež tega vira. Zato je 
ARSO pristopil k aktivnostim za postavitev merilnih mest tudi v manjših mestih z namenom, 
da se preveri ali imajo manjša mesta, naselja in vasi večje težave z umazanim zrakom kot 
večja mesta, kjer je več daljinskega ogrevanja. Bela krajina je bila prepoznana kot eno izmed 
nepokritih področij z meritvami kakovosti zraka. Na ARSO so se konec leta 2023 odločili, da v 
Črnomlju poskusno postavijo merilno postajo za obdobje enega leta. Pogoj je bil, da občina 
priskrbi ustrezno lokacijo in električni priključek. Januarja 2024 je bila merilna postaja 
postavljena. Glede na zabeležene občasne zelo slabe rezultate je ARSO zainteresiran, da 
lokacijo ohrani kot stalno merilno mesto.«  
 
Odgovor pripravila: Greta Auguštin, OU.  
 
2. Gasilski poligon na Vražjem kamnu, se kaj dogaja? 
 
ODGOVOR: 
V mesecu juniju 2023 je bil izveden sestanek z g. Medved Rudijem, državnem sekretarjem na 
MORS in g. Behin Leonom, direktorjem URSZR, kjer jima je bil predstavljen projekt izgradnje 
gasilskih poligonov na Vražjem Kamnu. Idejo sta podpirala in poudarila ustrezno ureditev 
zemljišč v prostorskih aktih. V septembru 2023 je bila na MORS  poslana vloga za brezplačen 
prenos zemljišč na Občino Črnomelj skupaj s prilogami: idejno zasnovo, lokacijsko 
informacijo in prilogo lokacijski informaciji. Ker pisnega odgovora na vlogo nismo prejeli je 
bilo na raznih srečanjih z g. Medvedom ali g. Behinom v neformalnih pogovorih izpostavljen 
tudi prenos zemljišč na Vražjem Kamnu in reševanje omenjene vloge. V teh pogovorih smo 
prejeli odgovor, da se bo preverilo kje se je zadeva ustavila.  
 
Odgovor pripravil: Jože Weiss, OU. 
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Zadeva: Obnova mostov čez reko Kolpo na R1-218/12315 v Vinici in na R3-

660/1342 pri Žuničih – pojasnilo

Zveza: Vaš dopis št. 571-1/2009-109 oz. e-pošta z dne 14. 2. 2024

Spoštovani,

v zvezi z vašim dopisom navedenim pod zvezo smo s strani Direkcije RS za infrastrukturo pridobili 

podrobnejše informacije v zvezi s trenutnimi oziroma načrtovanimi aktivnostmi glede mejnih 

mostov na navedenem območju. V nadaljevanju podajamo pojasnilo glede posameznih mostov.

Most čez Kolpo v Žuničih (NM0108)

Most čez Kolpo v Žuničih (NM0108) je lociran med mejnima prehodoma Žuniči (RS) in Donje 

Prilišće (RH). Na strani RS je objekt na državni cesti R3-660/1342, v km 9,310. Obstoječi objekt 

je masivna prednapeta AB konstrukcija preko desetih polj, katere skupna dolžina med krajnima 

opornikoma znaša okvirno 151 m. Širina vozišča znaša 4,0 m.

V sklopu investicije je predvidena rehabilitacija dotrajanega in tehnično neustreznega 

premostitvenega objekta. Rehabilitacija vključuje nadomestno gradnjo premostitvenega objekta 

z ureditvijo obojestranskih površin za pešce, rekonstrukcijo ceste v območju navezave na objekt 

ter ureditvijo vodotoka v vplivnem območju premostitve.

Izdelava projektne dokumentacije je bila naročena, vendar je trenutno v mirovanju. S strani 

Direkcije RS za vode je že bilo izdano soglasje/mnenje k nameravanim posegom, ki pa ni bilo 

usklajeno s pristojnim mnenjedajalcem v RH. Rehabilitacija mostu se bo odvijala po uskladitvi 

projektne dokumentacije s predstavniki RH, po sklenitvi meddržavnega sporazuma med RS in 

RH ter ureditvi zemljiškoknjižnih zadev.

Do načrtovane rehabilitacije se bo spremljalo stanje objekta. Za kontrolo največje dovoljene 

prometne obtežbe je bila naročena analiza nosilnosti obstoječega premostitvenega objekta ob 

upoštevanju njegovega trenutnega materialno tehničnega stanja.

Občina Črnomelj

g. Andrej Kavšek, župan



Most čez Kolpo v Vinici (NM0141)

Most čez Kolpo v Vinici (NM0141) je lociran med mejnima prehodoma Vinica (RS) in Pribanjci

(RH). Na strani RS je objekt na državni cesti RI-218/1215, v km 4,780. Obstoječi objekt je masivna 

AB konstrukcija preko osmih polj, katere skupna dolžina med krajnima opornikoma znaša 112,2 

m. Širina vozišča znaša 5,95 m.

V sklopu investicije je predvidena rehabilitacija dotrajanega in tehnično neustreznega 

premostitvenega objekta. Rehabilitacija vključuje rekonstrukcijo obstoječega premostitvenega 

objekta, rekonstrukcijo ceste v območju navezave na objekt ter ureditev vodotoka v vplivnem 

območju premostitve.

Trenutno je izdelava PZI projektne dokumentacije v mirovanju, saj vodno soglasje še ni izdano. 

Prav slednje je bistveno za nadaljevanje in uspešen zaključek projektiranja. V sklopu izdelave 

projektne dokumentacije je bila narejena tudi kontrolna analiza nosilnosti obstoječega 

premostitvenega objekta ob upoštevanju njegovega trenutnega materialno tehničnega stanja. Do 

načrtovane rehabilitacije se bo spremljalo stanje objekta.

Rehabilitacija mostu se bo odvijala po izdelavi in uskladitvi projektne dokumentacije s predstavniki 

RH, po sklenitvi meddržavnega sporazuma med RS in RH ter ureditvi zemljiškoknjižnih zadev.

Glede na dejstvo, da je za nadaljnje aktivnosti v zvezi z dokončanjem projektne dokumentacije, 

ureditvijo zemljiškoknjižnih zadev in pristopom h gradnji pogoj predhodna ureditev meddržavnega 

sporazuma na mejnem območju med Vlado Republike Slovenije in Vlado Republike Hrvaške, se 

do nadaljnjega lahko izvaja zgolj spremljava premostitvenih objektov in izdelava analiz nosilnosti 

objektov. Le-te pa bodo ponovno opravljene pred iztekom njihove veljavnosti.

Takoj po sklenitvi meddržavnega sporazuma med RS in RH se bodo nadaljevale vse aktivnosti 

vezane na uspešno dokončanje projektne dokumentacije in izvedbo gradnje. V zvezi s sklenitvijo 

navedenega sporazuma pojasnjujemo, da s hrvaško stranjo v zadnjem času potekajo intenzivna 

usklajevanja predloga sporazuma z željo, da se na meddržavni ravni v čim krajšem možnem času

pravno-formalno uredi navedeno področje in s tem upravljavcem navedenih mejnih mostov 

omogoči nemoteno izvedbo njihove obnove.

S spoštovanjem,

mag. Andreja Knez

generalna direktorica

Pripravil:

mag. Simon Novak, sekretar

Sektor za ceste

Posredovati (elektronsko):

- naslovniku

- Direkcija RS za infrastrukturo

- arhiv zadeve








